

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that a delegation from the Organization of African Unity led by President Moktar Ould Daddah of Mauritania will visit Ottawa on Thursday, September 30 to discuss problems of southern Africa. The President will be accompanied by the Foreign Ministers of Algeria, Mali, Cameroon, Kenya, Zambia and the Secretary-General to the OAU, Diallo Telli. The delegation will meet with Mr. Sharp on September 29 in New York where Mr. Sharp is leading the Canadian Delegation to the United Nations General Assembly. During its visit to Ottawa, the delegation will be received by the Prime Minister, the Right Honourable Pierre Elliott Trudeau and will also have discussions with a number of government officials concerned with African affairs.

President Daddah, currently the Chairman of the OAU, was given a mandate by the OAU Heads of State and Government Conference in Addis-Ababa June 1971 to lead a delegation to visit a number of countries in Europe and North America, including Canada, to discuss southern African questions. A similar delegation last year led by President Kaunda of Zambia visited Italy, West Germany, Britain, France and the United Nations. This year the delegation will visit the United Nations, the United States, Canada, Iceland, Norway, Denmark, Finland and Sweden.

\* \* \*

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, annonce qu'une délégation de l'Organisation de l'unité africaine dirigée par le Président de la Mauritanie, M. Moktar Ould Daddah, viendra à Ottawa le jeudi 30 septembre pour discuter des problèmes de l'Afrique australe. Le Président sera accompagné des Ministres des Affaires étrangères d'Algérie, du Mali, du Cameroun, du Kenya et de la Zambie et du Secrétaire général de l'OUA, M. Diallo Telli. La délégation aura un entretien avec M. Sharp le 29 septembre à New York, où se trouve actuellement le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures en sa qualité de Chef de la délégation canadienne auprès de l'Assemblée générale des Nations Unies. Pendant sa visite à Ottawa, la délégation sera reçue par le Premier Ministre, le très honorable Pierre Elliott Trudeau, et aura aussi des entretiens avec un certain nombre de hauts fonctionnaires qu'intéressent les affaires africaines.

C'est à la Conférence des chefs d'Etat et de gouvernement de l'OUA, tenue à Addis-Abéba en juin 1971, que le Président Daddah, président en exercice de l'Organisation, a reçu le mandat de diriger une délégation qui devait visiter divers pays d'Europe et d'Amérique du Nord, dont le Canada, afin de discuter des questions d'Afrique australe. Une délégation analogue que dirigeait le Président Kaunda, de Zambie, a visité l'an dernier l'Italie, l'Allemagne occidentale, la Grande-Bretagne, la France et les Nations Unies. Cette année, la délégation visitera les Nations Unies, les Etats-Unis, le Canada, l'Islande, la Norvège, le Danemark, la Finlande et la Suède.